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Accounting

Navigating IFRS 18: Overcoming implementation challenges | Webcast
replay

IFRS 18 Presentation and Disclosure in Financial Statements will be effective from January 1,
2027 and will impact how Canadian organizations present their results on the face of the
income statement and disclose information in the notes to the financial statements. This
includes disclosure of certain ‘non-GAAP’ measures – management-defined performance
measures (MPMs) – which will now form part of the audited financial statements.

On May 15th, 2025, KPMG in Canada’s IFRS 18 team hosted a webcast that covered:
Operational implications of the new standard
Challenges organizations may face during implementation
Insights on where organizations are in their adoption journey
Hot topics and pressing questions that may be on the minds of various industry
professionals

Watch the replay

 

Import tariffs | What’s the impact on your financial reporting?

When new tariffs and counter-tariffs are announced and amended at short notice, it is not just
the tariffs themselves that pose challenges for organizations – it is also the pace of change and
the resulting economic uncertainty. Assessing the impacts on interim or annual financial
reporting may be complex.

Organizations need to:
Think broadly about the impacts;
Reflect the measurement uncertainty at the reporting date – e.g. March 31, 2025 – based
on the requirements in the relevant accounting standards; and
Tell a clear story.

Read our article and use our quick reference card to help you assess the key financial reporting
impacts.

Get the insights

 

Real-time IFRS 17 | Updated observations on 2024 annual reporting

We have updated our observations on the accounting policies, significant judgements and
disclosures under IFRS 17 Insurance Contracts and IFRS 9 Financial Instruments in the 2024
annual financial statements of 55 insurers.

We also took a deeper dive into several topics, including discount rates, risk adjustments and
the contractual service margin.

Generally, insurers provided more clarity and company-specific detail in their disclosures;
however, disclosures still varied widely. Some insurers have also begun to refine their IFRS 17
accounting policies and provide new ways for users to analyse profitability – e.g. by using IFRS
17-related key performance indicators (KPIs).

Find out more

 

Uncertain times | Updates to digital hub articles
 We’ve updated the following articles in our digital hub on Financial reporting in uncertain times.
 

What are the accounting implications for insurers?
(to reflect current issues, including uncertainty caused by new import tariffs).
How should companies account for hyperinflationary economies?
(to add Burundi to the table of economies).
How will new import tariffs affect impairment testing of non-current assets?
(to update the disclosure section).

Back to top

Sustainability reporting

Clarifying IFRS S2 Climate-related Disclosures

Targeted amendments to IFRS S2 could change the way organizations disclose emissions.

Feedback on IFRS S2 from stakeholders – including regulators, preparers and investors – has
focused on areas where clarification may help them to apply the standard. In response, the
International Sustainability Standards Board (ISSBTM) is proposing amendments in the
following areas.

Scope 3 Category 15 greenhouse gas (GHG) emissions
Global warming potential values
The Global Industry Classification Standard
Jurisdiction relief

The implementation of these standards will support Canadian organizations in identifying and
reporting sustainability information that investors need for informed decision-making.

The proposals will interest organizations that are currently planning their implementation or
have already conducted a gap assessment.

Read our article to learn more and submit your comments to the ISSB by June 27, 2025.

Learn more

 

ISSB Standards | Disclosure checklist

Our disclosure checklist will help you to prepare and present sustainability-related financial
information under currently effective IFRS® Sustainability Disclosure Standards by identifying
the:

Specific disclosure requirements for climate and other topics (in an easy-to-understand
sequence); and
Available transition reliefs for first-time adopters.

Use our guide to help you prepare for your sustainability reporting.

Download the guide

Back to top
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Comptabilité

Navigating IFRS 18 : Overcoming implementation challenges | Reprise
de la webémission

L’IFRS 18, États financiers : Présentation et informations à fournir, entrera en vigueur le 1er

janvier 2027 et aura une incidence sur la façon dont les organisations canadiennes présentent
leurs résultats dans le corps même de l’état des résultats et fournissent des informations dans
les notes afférentes aux états financiers. Cela inclut la communication de certaines mesures «
non conformes aux PCGR », notamment les mesures de la performance choisies par la
direction (« MPCD »), qui feront désormais partie des états financiers audités.

Le 15 mai 2025, l’équipe IFRS 18 de KPMG au Canada a animé une webémission portant sur :
les incidences opérationnelles de la nouvelle norme;
les difficultés auxquelles les organisations peuvent être confrontées au cours de la mise
en œuvre;
des renseignements pour savoir où en sont les organisations dans leur processus
d’adoption;
les sujets d’actualité et les questions pressantes qui pourraient préoccuper divers
professionnels du secteur.

Visionnez la reprise (en anglais).

 

Tarifs sur les importations | Quelles sont les incidences sur votre
information financière?

Lorsque de nouveaux tarifs et de nouvelles contre-mesures tarifaires sont annoncés et modifiés
dans un délai rapide, ce ne sont pas les tarifs à eux seuls qui posent des défis pour les
organisations, mais également le rythme des changements et l’incertitude économique qui en
résulte. L’évaluation des répercussions sur l’information financière intermédiaire ou annuelle
peut s’avérer complexe.

Les organisations doivent :
réfléchir de façon plus globale aux incidences;
tenir compte de l’incertitude d’évaluation à la date de clôture (p. ex., 31 mars 2025) selon
les dispositions des normes comptables pertinentes;
brosser un portrait clair de leur situation.

Lisez notre article et utilisez notre aide-mémoire pour vous aider à évaluer les principales
incidences sur l’information financière.

En savoir plus (en anglais).

 

L’IFRS 17 en temps réel | Observations à jour sur les rapports annuels
de 2024

Nous avons mis à jour nos observations sur les méthodes comptables, ainsi que sur les
informations à fournir et les jugements importants en vertu de l’IFRS 17, Contrats d’assurance
et de l’IFRS 9, Instruments financiers dans les états financiers annuels de 2024 de 55
assureurs.

Nous avons également approfondi plusieurs sujets, notamment les taux d’actualisation, les
ajustements au titre du risque et la marge sur services contractuels.

De façon générale, les informations fournies par les assureurs étaient plus claires et
comprenaient des précisions propres à l’entreprise; toutefois, ces informations varient toujours
largement. Certains assureurs ont également commencé à raffiner leurs méthodes comptables
en vertu de l’IFRS 17 et à proposer aux utilisateurs de nouvelles façons d’analyser la
rentabilité, notamment en utilisant des indicateurs clés de performance (« ICP ») liés à l’IFRS
17.

En savoir plus (en anglais).

 

Période d’incertitude | Mises à jour des articles du portail numérique  
Nous avons mis à jour les articles suivants de notre portail numérique sur l’information
financière en période d’incertitude (en anglais) :
 

l’article What are the accounting implications for insurers?
(pour refléter les enjeux actuels, notamment l’incertitude causée par les nouveaux tarifs sur
les importations)
l’article How should companies account for hyperinflationary economies?
(pour ajouter Burundi au tableau économique)
l’article How will new import tariffs affect impairment testing of non-current assets?
(pour mettre à jour la section des informations à fournir)

Haut

Information sur la durabilité

Clarification de l’IFRS S2, Informations à fournir en lien avec les
changements climatiques

Des modifications ciblées de l’IFRS S2 pourraient changer la façon dont les organisations
présentent les informations sur les émissions de gaz à effet de serre (« GES »).

Les parties prenantes – y compris les autorités de réglementation, les préparateurs et les
investisseurs – ont formulé des commentaires axés sur les aspects pouvant nécessiter des
clarifications aux fins de la mise en œuvre de l’IFRS S2. Compte tenu de ces commentaires,
l’International Sustainability Standards Board (« ISSB ») propose d’apporter des modifications
visant les points suivants :

les GES de la catégorie 15 du champ d’application 3;
les valeurs du potentiel de réchauffement de la planète;
la classification GICS (Global Industry Classification Standard);
l’allègement territorial.

Les propositions intéresseront les organisations qui en planifient actuellement la mise en
œuvre, ou qui ont déjà effectué une évaluation des écarts.

Lisez notre article pour en savoir plus, et soumettez vos commentaires à l’ISSB d’ici le 27 juin
2025.

En savoir plus (en anglais).

 

Normes de l’ISSB | Liste de contrôle des informations à fournir

Notre liste de contrôle des informations à fournir vous aidera à préparer et à présenter les
informations financières liées à la durabilité en vertu des normes IFRS d’information sur la
durabilité actuellement en vigueur, et ce, en identifiant ce qui suit :

les obligations d’information spécifiques concernant les changements climatiques et
d’autres sujets (dans un ordre facile à comprendre);
les allègements transitoires offerts aux nouveaux adoptants.

Utilisez notre guide pour vous aider à préparer votre présentation de l’information sur la
durabilité.

Téléchargez le guide (en anglais).

Haut
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